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§ 1
Godkännande av dagordning och val av justerare 

Beslut 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) öppnade mötet.
 
Dagordningen godkändes med justeringen att punkt nr 25 
behandlades under mötets öppna sammanträde efter punkt nr 20 . 
Mötet ajounerades för allmänhetens frågestund mellan kl. 18:30-
18:50. Fyra åhörare kom till allmänhetens frågestund.
 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) och vice ordföranden Lillemor 
Samuelsson (V) utsågs att justera protokollet. Protokollet justeras
Måndagen den 30 september. Paragraferna 4, 7 och 9 justerades 
omedelbart.
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§ 2
Medborgarförslag om  padelbana 
BRO 2019/295

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att överlämna förslaget till 
förvaltningen för besvarande.

Handlingar i ärendet
 199506 Padelbana mbf
 BRO 2019/295-3 §2 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Medborgarförslag om padelbana
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§ 3
Medborgarförslag om  utegym vid Judarskogen 
BRO 2019/298

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att överlämna förslaget till 
förvaltningen för besvarande.

Handlingar i ärendet
 199509 MBF Judarskogen
 BRO 2019/298-3 §3 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Medborgarförslag om utegym vid 
Judarskogen
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§ 4
Tertialrapport 2 - 2019 för Bromma stadsdelsnämnd 
BRO 2019/299

Beslut 
1. Nämnden godkänner tertialrapport 2 med tillhörande bilagor och 
överlämnar den till kommunstyrelsen
2. Nämnden ansöker om kompensation för ökade driftskostnader 
med 0,1 mnkr för arbetet med EU-migranter i samband med 
avhysningar
3. Nämnden ansöker om budgetjustering för kommunalt 
bostadsbidrag för personer med funktionsnedsättning. Sökt belopp 
0,9 mnkr
4. Nämnden ansöker om budgetjustering för avveckling av 
förskolan på Åkeshovsvägen 7. Sökt belopp 0,3 mnkr
5. Nämnden ansöker om budgetjustering för nybyggnation av 
förskolelokalen på Solbergsvägen 65. Sökt belopp 1,0 mnkr
6. Nämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet

Sammanfattning av ärendet 
Tertialrapport 2 2019 för Bromma stadsdelsnämnd följer upp de 
mål och indikatorer som kommunfullmäktige fastställt i stadens 
budget 2019. I tertialrapporten redovisas resultat och analyser av 
nämndens arbete under året fram till och med augusti. 
Förvaltningen bedömer att nämnden bidrar till att 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att uppfyllas under 
året.

Förslag till beslut
Johan Heinonen m.fl. (S) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Reservation
Johan Heinonen m.fl. (S) reserverade sig till förmån för eget förslag 
till beslut.
 
"Nämnden beslutar att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag 
till beslut samt att uppdra åt förvaltningen att återkomma med en 
redovisning hur och på vilket sätt de nya handlingsplanerna 
kommer att påverka såväl verksamheter som personal.
 
Redan i Tertialrapport ett visade sig effekterna av en budget som 
prioriterat skattesänkning framför välfärd. När kommunfullmäktige 
beslutade om en lägre skattesats lovade den borgerliga majoriteten 
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att skola och omsorg inte skulle drabbas. Inte heller ambitionerna 
för bostadsbyggande och infrastruktur skulle påverkas. Men i nu i 
den andra tertialrapporten ser vi uppenbara risker att dessa löften 
inte kommer att hållas. För att stadsdelen skulle uppnå en budget i 
balans vidtog förvaltningen handlingsplaner i samband med 
Tertialrapport 1. Nu visar det sig att delar av dessa ej gett resultat, 
vilket medfört att förvaltningen nu blivit tvungna att vidta 
ytterligare åtgärder och nya handlingsplaner för att hämta hem 
dessa besparingar under de kvarvarande fyra månaderna. Vi 
Socialdemokrater känner stor oro för hur dessa nya handlingsplaner 
riskerar att påverka våra verksamheter. Med anledning av detta vill 
vi uppdra åt förvaltningen att återkomma med en redovisning hur 
och på vilket sätt de nya handlingsplanerna kommer att påverka 
såväl verksamheter som personal. Vi Socialdemokrater föreslog 
kommunfullmäktige att besluta om en annan inriktning för 
Stockholm. En politik som grundades i en ansvarsfull finansiering 
av en verksamhet som skulle sträva mot ett Stockholm för alla. Den 
hade inneburit betydande satsningar på välfärden i form av förskola, 
omsorg om personer med funktionsnedsättning och äldreomsorg för 
att bara nämna några exempel. Samtidigt innehöll budgeten 
ambitiösa investeringar i klimat, bostadsbyggande och infrastruktur. 
Vi kommer fortsatt driva sådana förslag."
 
Särskilt uttalande
Lillemor Samuelsson m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande:
 
"Den borgerliga majoritetens budget för 2019 innebär stora 
besparingar inom samtliga verksamhetsområden. Flera 
verksamhetsområden har inte fått tillräckliga medel för att möta 
löneökningar och övrig kostnadsutveckling – allt för att 
åstadkomma en skattesänkning på 16 öre. Samtidigt menar den 
borgerliga majoriteten att de satsar på kärnverksamheterna. Vi ser 
med stor oro på hur budgetunderskottet kommer att drabba 
stadsdelsnämndens verksamhet och dess kvalitet och hur 
majoriteten ska värna om medarbetarnas delaktighet och hälsa.
 
Barn, kultur och fritid
I verksamhetsplan för Bromma 2019 nämns vilken betydelse kultur 
och fritid har för människors livskvalitet. Att då enligt 
tertialrapporten få 3 mnkr ”över” väcker frågan vilka satsningar på 
medborgarnas livskvalitet som ansetts onödiga? Den borgerliga 
majoriteten skär ner i stadens budget för barn, kultur och fritid och 
totalt minskade de stadens budget med 66 miljoner 2019. Samtidigt 
sker även nedskärningar av personal på biblioteken samt på 
kulturskolan. Att dra ner på budget för barn, kultur och fritid får 
anses som kontraproduktivt för en majoritet som påstår sig arbeta 
för en tryggare stad. 
 
Socialtjänst
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Det svåra uppdraget att ge utsatta medborgare det stöd de behöver 
har ofta inneburit svårigheter att förutse kostnadsutveckling inom 
budgetområdet individ och familj. Men att utfallet i denna 
tertialrapport för Bromma visar på en tredubbling av underskottet 
jämfört med samma tid förra året visar på att förvaltningen inte fått 
nödvändiga ekonomiska förutsättningar för sitt svåra och viktiga 
uppdrag. Barnkonventionen blir lag 2020, därför behöver alla 
stadsdelsnämnder säkerställa att det finns goda förutsättningar för 
ett fungerade barnrättsarbete inom socialtjänsten 
Stadsdelsnämnderna behöver mer resurser för att möta förändringar 
i lagstiftningar som förmodas träda i kraft. Tvärtom är det 
uppenbart att det saknas resurser för att klara en alltmer ansträngd 
barn- och ungdomsvård med mer komplexa ärenden och ökat antal 
anmälningar. Socialsekreterarnas arbetsvillkor uppmärksammades 
under förra mandatperioden och det är viktigt att det arbetet 
fortsätter.
 
Förskola
Den blågröna majoriteten har infört generella effektiviseringskrav 
även i förskolan, vilket leder till att det blir ännu svårare att minska 
barngruppernas storlek och öka kvaliteten i verksamheterna.
 
Äldreomsorg
Äldreomsorgen har fått en kraftigt minskat budget 2019, även här 
har den blågröna majoriteten lagt höga generella 
effektiviseringskrav – detta på verksamheter som vi inte kan se har 
särskilt stora möjligheter att effektivisera. Vi har svårt att se hur 
äldreomsorgen ska utvecklas och bibehålla kvaliteten under dessa 
förutsättningar."
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 202562 4 Tertialrapport (Bromma stadsdelsnamnd)
 202563 4.1 Bilaga 01 SDN06 2019
 202564 4.2 Bilaga 02 UH018 2019
 BRO 2019/299-1 §4 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Tertialrapport 2 - 2019 för Bromma 
stadsdelsnämnd
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§ 5
Reviderade regler för fördelning av föreningsbidrag inom 
Bromma stadsdelsnämnd 
BRO 2019/296

Beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens förslag till reviderade regler för 
fördelning av föreningsbidrag inom Bromma stadsdelsnämnd.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har under 2019 uppmärksammat att reglerna för 
fördelning av föreningsbidrag behöver förtydligas för att underlätta 
både ansöknings- och handläggningsförfarandet. Bidrag fördelas en 
gång per år inom ramen för en årlig fastställd budget. Bidrag kan 
beviljas till verksamhet som kompletterar eller stödjer nämndens 
verksamhet inom prioriterade områden och som överensstämmer 
med nämndens verksamhetsmål. Sökande förening ska arbeta i 
överensstämmelse med demokratiska värden, mångfald, alla 
människors lika värde och jämställdhet samt ta avstånd från 
våldsbejakande uttryck och åsikter. Föreningen eller organisationen 
ska skriftligt ansöka om bidrag och efter genomförande skriftligt 
redovisa hur beviljat belopp använts. I redovisningen ska 
föreningen redovisa hur pengarna har fördelats mellan flickor och 
pojkar/ kvinnor och män.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 197300 (Godkänd - R 1) Reviderade regler för fördelning av 

föreningsbidrag inom Bromma stadsdelsnämnd
 197278 Reviderade regler för fördelning av föreningsbidrag 

inom Bromma stadsdelsnämnd
 197259 Ansökan om föreningsbidrag
 197261 Redovisning av beviljat föreningsbidrag
 BRO 2019/296-3 §5 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Reviderade regler för fördelning av 
föreningsbidrag inom Bromma stadsdelsnämnd
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§ 6
Revidering av delegationsordningen 
BRO 2019/74

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att att godkänna revideringen av 
delegationsordningen i enlighet med vad som framgår av 
tjänsteutlåtandet och bilagan.

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 juli 2019 ändrades i Skollagen benämningen förskolechef vid 
förskola till rektor vid förskola. Som en konsekvens av ändringen i 
skollagen ändras även befattningen biträdande förskolechef till 
biträdande rektor i delegationsordningen. Kommunfullmäktige i 
Stockholm stad beslutade den 28 januari 2019 att barn till 
föräldralediga i Stockholm stad ska ha rätt att gå 30 timmar i 
veckan.  En punkt om detta har lagts in, se 2.1.14. I avsnittet 
Ekonomi, upphandling och lokaler har det i punkt 1.2.4 gjorts ett 
förtydligande om att beviljande av avbetalningsplan gäller för 
fakturor. I avsnittet Personal har man lagt till en punkt, 1.3.34, där 
det framgår att beviljande av avbetalningsplan vid löneavdrag får 
göras av HR-koordinator och personalchef. Ändringarna görs för att 
förtydliga att ekonomienheten inte hanterar löneskulder som sker 
via löneavdrag. Beslut om fastställande av lön/ändring av lön i form 
av lönetillägg under året till anställda med väsentligt ändrade 
arbetsuppgifter föreslås lägsta delegat ändras till stadsdelsdirektör, 
se punkt 1.3.5. I punkten 1.3.33 om arbetsmiljöuppgifter tydliggörs 
lägsta delegat utifrån ansvar och befogenheter och en ny punkt, 
1.3.35, om flextidsöverenskommelser läggs till.

Förslag till beslut
Anders Edin (SD) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Reservation
Ander Edin (SD) reserverade sig till förmån för eget förslag till 
beslut:
 
"Sverigedemokraterna yrkar avslag på förvaltningens förslag på 
beslut och anför därutöver följande: Verksamheten individ- och 
familjeomsorg prognostiserar ett underskott med 15.2 miljoner 
kronor efter fonddispositioner. Prognosen har försämrats märkbart 
jämfört mot tidigare tertialrapport, och det är bara en del av dom 
kostnader/underskott som presenteras i budgeten. 

Sida 12 (37)



Bromma stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2019

2019-09-26

Sverigedemokraterna har utestängts från en plats i den Sociala 
delegationen. Vi saknar därför insyn i de handlingar som ligger till 
grund för delegationens kommande beslut i nämnda ärenden."

Handlingar i ärendet
 198954 (I beslutsflöde - R 2) Revidering av 

delegationsordningen
 196872 Delegationsordning reviderad 190926 BRO 2019-74
 BRO 2019/74-6 §6 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Revidering av delegationsordningen
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§ 7
Remiss av övergång till digital huvudakt inom 
socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och kommunal 
hälso- och sjukvård 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (dnr 2019/948)
BRO 2019/235

Beslut 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen.

Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Den 7 maj 2018 tog kommunfullmäktige beslut om att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att påbörja en modernisering av sociala 
system. Det finns ett flertal fördelar med att övergå till digital 
huvudakt. Fördelarna är i huvudsak att arbetsprocesserna blir 
effektivare och administrationen minskar. Förvaltningen anser att 
stadsledningskontorets förslag är bra då det finns ett behov av 
moderna arbetssätt, med tillhörande digitala stöd.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Karl Persson 
(MP), Elin Larsson (C) lämnade ett särskilt uttalande som Mia 
Widell (KD) instämde i genom ett likalydande ersättaryttrande:
 
"Den grönblå majoriteten i Bromma ser stora fördelar med en 
övergång till digital huvudakt, framför allt genom att 
administrationen kan minskas. På så sätt kan tid frigöras från 
exempelvis socialsekreterare, så att de istället får mer tid att utföra 
arbete inom kärnverksamheten. Majoriteten vill dock betona att 
införande av nya digitala system är förenade med risker, både vad 
avser kvalitet och kostnader. Det är därför önskvärt att välja ett 
befintligt system som är väl beprövat. Om ett nytt system ska 
utvecklas behöver det göras i nära samarbete med de som ska 
använda systemet. Det är också av största vikt att tillräcklig 
utbildning genomförs av hur det digitala systemet fungerar innan 
det införs."
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Handlingar i ärendet
 199891 (Godkänd - R 1) Remiss av Övergång till digital 

huvudakt inom socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och 
kommunal hälso- och sjukvård 

 BRO 2019/235-1.1 Remiss av övergång till digital huvudakt 
inom socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och 
kommunal hälso- och sjukvård
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§ 8
Remissvar Näringslivspolicy för Stockholms stad 
KS 2019/273
BRO 2019/237

Beslut 
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
kommunstyrelsens remiss KS 2019/273.

Sammanfattning av ärendet 
En ”Näringslivspolicy för Stockholms stad” är framtagen och 
policyn syftar till att lägga fast en gemensam riktning för 
näringslivsarbetet i stadens nämnder och bolagsstyrelser. Policyn är 
i första hand ett internt dokument för Stockholms stad och 
målgruppen är alla medarbetare i stadens egna verksamheter. 
Ambitionen med stadens näringslivsarbete är att Stockholm ska ha 
Sveriges bästa företagsklimat år 2025 och ett internationellt 
konkurrenskraftigt näringsliv. Näringslivspolicyn vägleder och 
fungerar som ett strategiskt verktyg för stadens näringslivsarbete 
och bidrar till ökad måluppfyllelse av kommunfullmäktiges mål. 
Bromma stadsdelsförvaltning är positiv till näringslivspolicyn i sin 
helhet och välkomnar en kommande samverkan i näringslivsarbetet 
inom stadsdelen.

Förslag till beslut
Lillemor Samuelsson m.fl. (V) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Reservation
Lillemor Samuelsson m.fl. (V) reserverade sig till förmån för 
eget förslag till beslut:
 
"Nämnden beslutar att delvis godkänna förvaltningens svar på 
remissen och att revidera näringslivspolicyn enligt denna skrivelse
 
Den näringslivspolicy som nu ligger ute på remiss består av en hel 
del självklarheter, men ger i andra delar oroväckande signaler. 
Istället för den föregående mandatperiodens fokus på en stad som 
håller samman, som är demokratiskt, ekonomiskt, socialt och 
ekologiskt hållbar, får vi nu ett dokument där kommunens 
huvuduppgift tycks vara att fungera som ett servicecenter åt företag. 
Goda förutsättningar för företagande är en helt okontroversiell fråga 
och de förutsättningarna är ofta sådana som ligger nära kommunens 
kärnuppgifter; att människor ska ha bostad, utbildning, 
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anställningstrygghet, välfärd och omsorg. I en stad med trygga 
anställningar, god omsorg, satsningar på utbildning och tillgång till 
bostäder finns det goda förutsättningar att starta och driva företag, 
samt att hitta arbetskraft med relevant kompetens. Men att lägga 
fram en policy som föreslår att ”stadens medarbetare ska verka med 
ett näringslivsperspektiv oavsett funktion i staden” visar på en 
oroande okunskap om stadens anställdas villkor och 
huvuduppgifter. Det är anmärkningsvärt att föreslagen 
näringslivspolicy vare sig i syfte, mål, fokusområden eller i 
föreslagna åtgärder tar upp näringslivets roll i klimatomställningen. 
Stadens näringslivspolicy behöver ha sin utgångspunkt i att främja 
ett näringsliv som bidrar till den stora omställningen till en 
fossilbränslefri och hållbar stad, men detta perspektiv lyser med sin 
frånvaro. Vänsterpartiet menar dessutom att en näringslivspolicy 
behöver omfatta delar som både förbättrar de seriösa företagens 
möjligheter, medarbetarnas arbetsvillkor och servicen till 
medborgarna. Inspirerande exempel kan hämtas från föregående 
mandatperiod, då bland annat den utvecklade 
äldreboendeplaneringen bidrog till att stärka de seriösa aktörernas 
möjligheter att bidra till utbyggnaden av äldreboenden och högre 
krav på arbetsvillkoren i den privata hemtjänsten stärkte såväl de 
seriösa företagens konkurrensmöjligheter som de äldres möjligheter 
att få hemtjänstinsatser med högre kvalitet och utan utnyttjande av 
personal."
 
Särskilt uttalande
Johan Heinonen m.fl. (S) lämnade ett särskilt uttalande:
 
"Stockholm har under lång tid stått stark på en global arena och 
attraherat etablering av flera multinationella företag. Detta samtidigt 
som flera inhemska företag har startat och vuxit. I internationella 
mätningar för innovation och start-ups hamnar Stockholm ofta i 
toppen. Vi välkomnar med det ambitionen i att stadens arbete för 
näringslivsfrågor uppmärksammas. Samtidigt kan vi konstatera att 
det föreslagna dokumentet i stort inte utvecklar stadens 
näringslivsarbete i någon större omfattning, utan i flera fall bara 
formaliserar eller omformulerar redan pågående processer. I de fall 
där policyn gör nedslag behöver uppdraget många gånger 
förtydligas och prioriteras. Åtgärderna är ofta breda och 
målsättningen för det övergripande praktiska tillvägagångssättet är 
odefinierad. Som exempel har stadsdelarna tillsammans med 
kommunstyrelsen och Stockholm Business Region sedan innan ett 
uppdrag att samverka med det lokala näringslivet. Gällande detta 
viktiga arbete skjuter policyn en eventuell utveckling på framtiden 
genom att kort konstatera att det ska ske en samverkan, något som 
redan idag ligger inom definierat uppdrag. Samma konstaterande 
som redan idag är definierade går igen i policyn – gällande såväl allt 
mellan stadsutveckling till trygghetsfrågor. Det skulle kunna anses 
adekvat att ett dokument för utvecklingen av stadens 
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näringslivsarbete i princip inte bara konstaterar nuvarande 
förhållanden. I de enstaka fall policyn innehåller uppdrag som 
skärps saknas viktiga överväganden. Dit hör frågan om 
kompetensförsörjning som måste tydliggöras vidare. 
Missmatchningen hotar på lång sikt Stockholms tillväxt. Men 
bristen på matchning skadar inte bara näringslivet på ett direkt sätt. 
Svårigheten att säkra kompetensförsörjningen för stadens 
verksamheter är en akut utmaning för vår egen organisation. Här 
måste staden fortsätta arbeta nära gymnasieskolor, 
vuxenutbildningen och universiteten för att möta utmaningen. Att 
yrkesutbildningarna ska hörsamma lokalt näringsliv är en god 
ambition, men samverkan för att få en långsiktigt hållbar 
kompetensförsörjning för näringslivet måste vara tydligare 
definierad. Istället för nedskärningar behöver vuxenutbildningen 
ges resurser för att öka antal utbildningsplatser och möta 
efterfrågan. Policyn diskuterar frågan om arbetsplatser, dess 
lokalisering och behovet av utveckling. Arbetet för att skapa fler 
arbetsplatser i ytterstaden måste fortsatt prioriteras. Det är samtidigt 
viktigt att förstå att bostadsförsörjningen är en minst lika viktig del 
för ett växande näringsliv. När nu nya prognoser visar ett kraftigt 
sjunkande såväl bostadsbyggande som planerande för nya bostäder 
kommer det både hindra möjligheten att rekrytera nationellt och 
internationellt. Detta riskerar i sin tur att försämra rörligheten på 
arbetsmarknaden. Även avsaknaden av konkreta åtgärder för en 
förstärkt infrastruktur och framkomlighet i staden och regionen 
drabbar näringslivets möjligheter. Här är policyn förvånande passiv 
helt utan nya insatser. Förslag om tidigarelagda investeringar i 
tunnelbana och en flyginfrastruktur som möjliggör fler direktlinjer 
lyser helt med sin frånvaro såväl i policyn som i den praktiska 
politiken. Det är också viktigt att poängtera angelägenheten av 
utökade medel för att kunna realisera de uppdrag som 
förvaltningarna redan idag jobbar mot. Vi har kunnat se i flera av 
stadens verksamheter hur skattesänkningar har fått gå före 
möjligheten för förvaltningarna att bedriva ett gott och effektivt 
arbete. Socialdemokraterna ser gärna en fortgående utveckling av 
stadens näringslivsarbete – vi vänder oss däremot mot att lägga ner 
resurser på dokument som inte innehåller åtgärder som utvecklar 
stadens näringslivsarbete – utan bara riskerar att bli hyllvärmare i en 
kontext där åtgärderna redan är konstaterade och del av ett redan 
pågående arbete."
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 196957 (Godkänd - R 1) Remissvar Näringslivspolicy för 

Stockholms stad KS 2019/273
 BRO 2019/237-2 Stockholms stads näringslivspolicy
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 BRO 2019/237-4 §8 den 26 september 2019, Bromma 
stadsdelsnämnd Remissvar Näringslivspolicy för Stockholms 
stad
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§ 9
Remiss av regional överenskommelse om samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms 
län 
Remiss från kommunstyrelsen (dnr KS 2019/1039)
BRO 2019/236

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt lagen om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård som trädde i kraft 1 januari 2018 ska region och kommun i 
samråd ta fram gemensamma riktlinjer för samverkan anpassade till 
lokala förhållanden och arbetssätt. Parterna har nu utarbetat 
”Regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning från 
sluten hälso- och sjukvård i Stockholms län”. Överenskommelsen 
behandlar till stor del val av betalningsmodell och antal fristdagar 
innan kommunernas betalningsansvar inträder. Storsthlms styrelse 
rekommenderar kommunerna att anta överenskommelsen. 
Förvaltningen ställer sig positiv till att en regional 
överenskommelse för den fortsatta samverkan har tagits fram. De 
uppsatta målen bedöms kunna uppnås genom överenskommelsen. 
Förvaltningen konstaterar att det kommer att ställa mycket höga 
krav på samtliga inblandade parter att organisatoriskt anpassa sina 
respektive verksamheter och bedriva en god samverkan.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 199752 (Godkänd - R 1) Remiss - Regional 

överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård i Stockholms län

 BRO 2019/236-1.1 Remiss av regional överenskommelse om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 
Stockholms län

 BRO 2019/236-5.1 Bilaga till Regional överenskommelse 
om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård i Stockholms län
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 BRO 2019/236-6 §9 den 26 september 2019, Bromma 
stadsdelsnämnd Remiss av regional överenskommelse om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 
Stockholms län
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§ 10
Alkoholtillstånd på Il Biccherie Grande 
BRO 2019/297

Beslut 
Nämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd på Il Bicchiere 
Grande med serveringstid till slutet sällskap i restaurangen klockan 
11.00– 23.00.

Sammanfattning av ärendet 
Il Bicchiere Grande ansöker om stadigvarande serveringstillstånd 
till allmänheten mellan klockan 11.00 - 23.00 i restaurangen. 
Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 197706 (Godkänd - R 1) Il Bicchiere Grande
 196779 Remiss till Bromma SDN.-{FAE6EDB8-73CB-

4472-99A6-6BA09376640A}.Docx
 BRO 2019/297-2 §10 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Alkoholtillstånd på Il Biccherie Grande 
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§ 11
Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast. 
KS 2019/710
BRO 2019/170

Beslut 
Nämnden lägger remissvaret till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har fått en remiss för yttrande gällande 
”Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast”. Förekomsten 
av plast i miljön ökar, från forskningshåll framförs att mikroplast är 
ett problem i våra vatten och mikroplast har uppmärksammats 
politiskt alltmer både i Sverige och utomlands.
Mikroplast är ett utbrett problem och riskerar att skada både 
människa och natur. Stockholm stads nya handlingsplan mot 
spridning av mikroplast både belyser mikroplastens källor samt 
kommer med åtgärdsförslag för att hantera problematiken. I 
handlingsplanen förs 50 åtgärder fram för att minska spridningen av 
mikroplast. Åtgärderna är uppdelade på 13 olika områden/kapitel. 
Viktiga källor till mikroplast i Stockholm är däckslitage, 
nedskräpning, textiltvätt, konstgräsplaner (och liknande 
aktivitetsytor, byggnadsarbeten och vägfärg. Stora spridningsvägar 
är dagvatten, slam och avloppsvatten. Åtgärdsplanen riktar sig till 
olika förvaltningar inom staden och rör exempelvis bättre 
sophantering, minskad användning av engångsartiklar, 
rekommendationer för konstgräsplaner m.m.

Handlingar i ärendet
 191691 Kopia av Remissvar handlingsplan för minskad 

spridning av mikroplast
 199129 Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast - 

Bilaga 1(167634) (0)_TMP
 BRO 2019/170-5 §11 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Handlingsplan för minskad spridning av 
mikroplast.
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§ 12
Redovisning av ej verkställda beslut inom socialtjänst 
och fritid, kvartal 2, 2019 
BRO 2019/128

Beslut 
Bromma stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger den 
till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Under kvartal 2 för 2019 hade avdelning Socialtjänst och fritid 42 
beslut som inte verkställts inom tre månader, varav 12 inom område 
socialpsykiatri och missbruk och 30 stycken inom område 
funktionsnedsättning. Av dessa beslut har 4 verkställts och 5 
avslutats utan verkställighet under kvartal 2 2019.

Handlingar i ärendet
 197783 (Godkänd - R 1) TJUT Ej verkställda beslut, kvartal 

2 2019, SoF
 BRO 2019/128-5 §12 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Redovisning av ej verkställda beslut inom 
socialtjänst och fritid, kvartal 2, 2019
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§ 13
Anmälningsärende - Inkomna rapporter enligt lex Sarah 
samt beslut enligt lex Sarah 
BRO 2019/39

Beslut 
Nämnden lägger ärendet till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2019-08-08 – 2019-09-04. Från verksamheter inom egen 
regi har två rapporter inkommit gällande händelse enligt lex Sarah. 
Två utredningar har inletts. Ett beslut enligt lex Sarah har tagits. 
Från verksamheter som drivs i enskild regi har ingen information 
om lex Sarah-rapporter inkommit.

Handlingar i ärendet
 197349 Anmälningsärende - rapporter och beslut tagna enligt 

lex Sarah
 197466 SDN 2019-09-26 Inkommen lex Sarah - 

beslutsärende
 197465 SDN 2019-09-26 Inkommen lex Sarah - 

anmälningsärende
 BRO 2019/39-9 §13 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Anmälningsärende - Inkomna rapporter 
enligt lex Sarah samt beslut enligt lex Sarah
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§ 14
Svar på medborgarförslag om hundrastgård vid 
Missionsvägen 
BRO 2019/240

Beslut 
Nämnden lägger svaret till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 199570 Svar MBF hundrastgård
 186016 mbf 2019240
 BRO 2019/240-5 §14 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Svar på medborgarförslag om hundrastgård 
vid Missionsvägen
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§ 15
Svar på skrivelse om parkering vid torgen i Bromma 
BRO 2019/312

Beslut 
Nämnden lägger svaret till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 199445 Parkering vid torgen i Bromma. Svar på skrivelse 

från Bromma stadsdelsnämnd.pdf
 199443 12 protut.pdf
 199444 Parkering vid torgen i Bromma. Bilaga 1.pdf
 BRO 2019/312-2 §15 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Svar på skrivelse om parkering vid torgen i 
Bromma
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§ 16
Protokoll från Pensionärsrådet 
BRO 2019/144

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna.
 

Handlingar i ärendet
 202577 16. Protokoll Pensionärsrådet 2019-09-16
 BRO 2019/144-11 §16 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Protokoll från Pensionärsrådet
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§ 17
Protokoll Rådet för funktionshinderfrågor 
BRO 2019/166

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna.

 

Handlingar i ärendet
 202580 Protokoll - Brommas råd för funktionshinderfrågor 

2019-09-17
 BRO 2019/166-5 §17 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Protokoll Rådet för funktionshinderfrågor
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§ 18
Förvaltningsgruppens protokoll 
BRO 2019/145

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna.
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/145-5 Protokoll - Förvaltningsgruppen nr 8 2019-

09-19.pdf
 BRO 2019/145-7 §18 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Förvaltningsgruppens protokoll
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§ 19
Delegationsbeslut 
BRO 2019/32

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger delegationsbesluten till handlingarna.
 

Handlingar i ärendet
 199145 Anmälan av delegationsbeslut SDN 2019-09-26
 BRO 2019/32-6 §19 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Delegationsbeslut 
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§ 20
Inkomna rapporter och protokoll 
BRO 2019/40

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporterna till handlingarna.
 

Handlingar i ärendet
 203600 Förteckning inkomna protokoll mm
 BRO 2019/40-7 §20 den 26 september 2019, Bromma 

stadsdelsnämnd Inkomna rapporter och protokoll 
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§ 21
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2019/206

Sida 33 (37)



Bromma stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2019

2019-09-26

§ 22
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2019/142
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§ 23
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2019/311
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§ 24
Sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Nämnden lade protokollen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från 2019-09-12 och 2019-09-19.
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§ 25
Nämndens och förvaltningens frågor 
Lillemor Samuelsson m.fl. (V) lämnade tre skrivelser till nämnden:
 
1. Skrivelse om budgetunderskott inom barn- och ungdomsvård
2. Skrivelse om droghandel i Annedal, Mariehäll
3. Skrivelse om blomsteräng i Johannesfred
 
Johan Heinonen m.fl (S) lämnade en skrivelse till nämnden:
1. Skrivelse med anledning av Tertialrapport 2 – 2019
 
Beslut
Nämnden beslutade att överlämna samtliga skrivelser till 
förvaltningen för besvarande.
 
Lillemor Samuelsson (V) ställde en fråga till förvaltningen som 
handlade om ungdomsrådet.
Förvaltningen informerade om att man arbetar med frågan hur man 
ska få ungdomar att engagera sig i frågor som berör nämnden. 
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